
SBS-ka za ktorou stojí kajúcnik Makó získala
od štátnej pošty zákazky za 9 miliónov. Fico
hovorí o „odmene od vlády“ za správne
nasmerované kajúcnictvo.
- CZ24 News | 24. června 2021

SLOVENSKO: Mainstreamové médiá v posledných dňoch mlčia o závažnej kauze, ktorá
vyplávala na povrch a ktorá sa týka štátnych zákaziek pre súkromnú bezpečnostnú službu
blízku elitnému kajúcnikovi Ľudovítovi Makóovi

 

Predstavitelia opozičnej strany Smer-SD v utorok popoludní v Národnej rade informovali, že zvolajú
ďalšiu mimoriadnu schôdzu parlamentu, avšak teraz nemajú v pláne odvolávať žiadneho ministra.
Témou schôdze má byť „štátna korupcia“. Má ísť najmä o kauzu súkromnej bezpečnostnej služby
LAMA, ktorá získala na Slovenskej pošte zákazky za prevoz peňazí a stráženie objektov za 9 miliónov
eur.

Za touto spoločnosťou podľa Roberta Fica stojí bývalý riaditeľ Kriminálneho úradu finančnej správy a
dnes najznámejší kajúcnik Ľudovít Makó. Fico hovorí o tom, že miliónové štátne zákazky pre jeho
firmu môžu súvisieť s výpoveďami Makóa, ktoré dostali do väzby viacerých nominantov bývalej vlády.
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Podľa názoru šéfa strany Roberta Fica médiá „tlmia“ informácie o tejto afére. „Dámy a páni, zamlčali
ste, čo ste zamlčať mohli. Pokiaľ by sa to týkalo Smeru, tak včera večer by bolo 75 príspevkov, ale
nebolo dohromady nič,“ odkázal novinárom Fico.

„Hlavný udavač v Slovenskej republike pán Makó, ktorý dostal na základe jeho
do väzby, nezákonne, bezdôvodne a bez dôkazov celý rad ľudí, dostal ako
odmenu od tejto vlády za poctivú prácu, obriu štátnu zákazku,“ vyhlásil v utorok
Fico.

Uviedol, že SBS LAMA, „s ktorou je bez akýchkoľvek pochybností“ prepojený Ľudovít Makó,
dostala zákazky v rámci Slovenskej pošty patriacej do rezortu dopravy. Fico doplnil, že názov
firmy LAMA znamená skratku prvých dvoch písmen z mena Lajo Makó.

„Ide o obriu zákazku na štyri roky v objeme 9,5 milióna eur, s tým, že keď do
toho dáme aj DPH, tak je to vysoko nad 10 miliónov eur. Toto je nevídané, aby
štát takto korumpoval udavačov. Je to plne v súlade so správou SIS, ktorá hovorí,
že vyhľadávajú udavačov, pracujú s nimi, motivujú ich, dávajú im informácie voči
komu majú vypovedať a jednoducho aby toho nebolo dosť, tak ich aj odmeňujú
spôsobom, ako som uviedol,“ hovorí predseda opozičného Smeru.

Upozornil tiež, že v čase verejnej súťaže pôvodne spoločnosť LAMA nespĺňala základnú
podmienku zápis do registra partnerov verejného sektora.

Robert Fico dodal, že poslanci Smeru urgentne požiadali o stretnutie s vedením pošty.

Vysvetlenie Grendela a Doležala

Ku téme sa na sociálnej sieti vyjadril aj podpredseda Národnej rady Gábor Grendel z hnutia OĽaNO.
Grendel uviedol, že Slovenská pošta nemá šťastie na strážne služby. „Za vlád Smeru ich pre ňu
zabezpečovala bödörovská SBS Bonul. Teraz Robert Fico upozornil na to, že 9 miliónovú zákazku
dostala od pošty SBS Lama SK, ktorá podľa neho patrí bývalému riaditeľovi daňových kriminalistov –
Ľudovítovi Makóovi. Ak je to pravda, pošta by mala od tejto zmluvy odstúpiť,“ myslí si.

Grendel ďalej pripomenul, že v roku 2019 poukázal portál Aktuality.sk na viaceré
prepojenia firmy Lama SK na Makóa. „Napr. že autá tejto spoločnosti boli odstavené na
pozemku Makóa alebo, že jeho partnerka v tejto SBS v čase písania článku priamo
pracovala.“

„Druhá otázka je, či sú tieto nepriame podozrenia dostatočné na to, aby pošta od zmluvy
odstúpila. Som presvedčený, že áno. Predstavme si, že by takúto zákazku vyhrala firma
prepojená na podsvetie. Nie priamo – v orgánoch eseročky by bol nejaký random
advokát. Mala by pošta takúto zmluvu uzavrieť? Podľa mňa rozhodne nie.“

Grendel z OĽaNO na sociálnej sieti napísal, že s Makóm nie je problém v tom, že je kajúcnikom. „V
tomto Robert Fico podvádza a pokúša sa odkláňať tému od podstaty. Podstata je, že Makó bol



súčasťou nechutného úplatkárskeho systému vďaka svojej funkcii, ktorú dostal od Ficovej garnitúry.
Takým ľuďom by mala pošta posielať úplne iné zásielky a nie miliónové zmluvy,“ uzavrel
podpredseda NR SR Grendel.

V jeho statuse zverejnil komentár aj minister dopravy Andrej Doležal (nom. Sme rodina).
Skonštatoval, že či sa nám to páči alebo nie, štátne inštitúcie musia vždy postupovať výlučne v
medziach zákona.

„Podozrenie z morálnej pochybnosti človeka, ktorý je údajne prepojený s víťazným
uchádzačom zákon o verejnom obstarávaní nepozná ako dôvod pre zrušenie VO, to ty dobre
vieš,“ odkazuje Doležal Grendelovi a pokračuje: „Čiže ak sa za Fica krivili verejne obstarávania
preto, aby to niekto vyhral a teraz mame kriviť verejne obstarávania, aby to niekto
nevyhral, tak sme ešte horší ako ti pred nami,“ dodal minister dopravy, pod ktorého spadá
štátna pošta.


